
 

Dit is een conceptversie van de terugkoppeling uit het MRA Bestuur van 7 juli 2023. Dit 

concept is nog niet bestuurlijk vastgesteld. 

 

1. Opening en mededelingen 

Vaststellen agenda 

De agenda is bij aanvang van de vergadering ongewijzigd vastgesteld. 

Vaststellen terugkoppeling vergadering MRA Bestuur 2 juni 2023 
De terugkoppeling van de vergadering van 2 juni 2023 is ongewijzigd vastgesteld.  

De afspraak onder 5.1 uit de terugkoppeling (over de heisessie van het bestuur) is 

geagendeerd in de huidige vergadering.  

Naar aanleiding van de terugkoppeling geeft Emiel Reiding een korte update ten aanzien van 

afspraak 2.1: Hein van der Loo (burgemeester Almere) is eind september namens de MRA 

aanwezig bij een internationale conferentie van metropoolregio’s in Helsinki.  

 

| Afspraak 1.1 | - De terugkoppeling van de bijeenkomst van 2 juni is met inachtname van 

bovenstaande opmerkingen vastgesteld. 

Hoofdlijnen Economische Verkenningen MRA 

Overleg Bestuur van de Metropoolregio Amsterdam 

Datum  7 juli 2023 

Locatie 

Contact 

MRA Directie, Amsterdam 

Remco Rienties, MRA Directie, 06 - 20002447, r.rienties@metropoolregioamsterdam.nl 

 

 
Aanwezigen Arthur van Dijk (vicevoorzitter, PH Lobby/PA), Stephanie Onclin (PH Governance / Raden & 

Staten), Jeroen Verwoort (PH Communicatie), Marja Ruigrok (PH Thema 3), Reinier van 

Dantzig (PH Thema 1) Leen Verbeek (PH Financiën), Robbert Berkhout (PH Duurzaamheid) 

 

Afwezigen 

 

 

Ondersteuning 

 

Gasten 

Femke Halsema (voorzitter), Hugo Bellaart (PH Thema 2), Dennis Grimbergen (PH 

Congressen, Conferenties en Kennisdeling) 

 

Emiel Reiding (directeur MRA), Mark Intres (sr. communicatieadviseur MRA Directie)   

 

- 

mailto:r.rienties@metropoolregioamsterdam.nl


 

Het bestuur heeft kennisgenomen van de hoofdlijnen van de Economische Verkenningen 

MRA, die op 11 juli worden gepresenteerd voorafgaand aan State of the Region. 

Stand van zaken onderzoek Arbeidsmarkt MRA 

Het bestuur heeft kennisgenomen van de stand van zaken van het het onderzoek 

Arbeidsmarkt MRA. Na de zomer volgt een bestuurlijke bijeenkomst over dit onderwerp, 

waarbij ook de leden van het bestuur worden uitgenodigd. 

 

2. Voorstel Begroting 2024 

Leen Verbeek geeft een korte toelichting op het voorstel om voor 2024 vast te houden aan de 

systematiek die is vastgelegd in de Samenwerkingsafspraken. Het concept van het Jaarplan 

2024 wordt in november besproken in het bestuur en in december in de Algemene 

Vergadering.   

In het bestuur wordt opgemerkt dat het gevoel dat een voorstel over de Begroting 2024 nog 

een keer terugkomt bij de raden en Staten breder leeft dan alleen in PS van Noord-Holland, 

bijvoorbeeld ook in Zaanstreek-Waterland. Anderen geven aan dat het proces in de 

Samenwerkingsafspraken helder is. Het is daarom van belang om duidelijkheid te geven. Het 

bestuur spreekt af om het proces voor de begroting van 2024 te volgen conform het voorstel 

en hierover een schriftelijke toelichting te geven aan de Raadtafel, met verwijzing naar de 

Samenwerkingsafspraken.  

| Afspraak 2.1 | - De PH Financiën stelt een schriftelijke toelichting op over het proces 

rond de Begroting 2024 ten behoeve van de Raadtafel. 

 

3. Oproep ‘Kiezen voor wat nodig is…’ en speech voor State of the Region 2023 

Emiel Reiding geeft een korte toelichting, waarin hij aangeeft dat de oproep op een website 

komt te staan. Bezoekers van de State of the Region kunnen middels een QR-code eenvoudig 

op deze website komen. De oproep wordt niet op papier verspreid.  

In het bestuur wordt opgemerkt dat de oproep scherper kan; de call to action moet in de 

speech van Femke Halsema komen. De oproep is intern gericht, maar wat merken inwoners 

hiervan? Wat gaan we morgen in de MRA anders doen? Ook een contrast met Den Haag: wij 

beginnen alvast.  

De afzenders van de oproep zijn de MRA en de Amsterdam Economic Board. Het is van belang 

dat duidelijk is / wordt gemaakt dat Femke Halsema voorzitter is van beide organisaties. Ook 

moet duidelijk worden wat van de oproep wordt meegenomen in de nieuwe MRA Agenda.  



 

Emiel Reiding zegt toe dat de leden van het bestuur de speech van Femke Halsema, indien 

mogelijk, van tevoren krijgen te zien.  

| Afspraak 3.1 | - Het bestuur krijgt de speech van Femke Halsema, indien mogelijk, te 

zien vóór de State of the Region op 11 juli. 

 

4.  Oproep asielzoekers aan het werk  

Emiel Reiding licht toe dat de route voor een ingezonden stuk via de Amsterdam Economic 

Board niet is gelukt. Het is daarmee nog een openstaande actie in het bestuur.  

In het bestuur wordt aandacht gevraagd voor de afzender van de oproep en het gebrek aan 

mandaat van het bestuur om deze oproep aan het kabinet te doen. De oproep is immers niet 

in de deelregio’s besproken. Het bestuur acht zichzelf in positie om stelling in te nemen en 

onderwerpen te agenderen, om dicussie te entameren. Het moet in dit geval echter niet 

alleen om asielzoekers gaan, maar om een zo breed mogelijke groep: we hebben alle handen 

nodig, dus niet alleen asielzoekers, maar iedereen aan het werk.  

De suggestie wordt gedaan om het onderwerp onderdeel te laten zijn van de speech van 

Femke Halsema tijdens State of the Region op 11 juli.  

Op voorstel van Emiel Reiding en Arthur van Dijk wordt het onderwerp in elk geval gekoppeld 

aan het onderzoek Arbeidsmarkt MRA. Ook wordt gekeken naar een plek in de nieuwe MRA 

Agenda.    

| Afspraak 4.1 | - De oproep ‘Asielzoekers aan het werk’ wordt breder getrokken en 

meegenomen in het onderzoek Arbeidsmarkt MRA, dat na de zomer bestuurlijk wordt 

besproken. Het bredere onderwerp – iedereen aan het werk – wordt meegenomen in het 

proces van de nieuwe MRA Agenda.  

 

5. Heidag MRA Bestuur 15 september (IJmond) 

 
De heisessie zal plaatsvinden in de IJmond. Als concrete locatie wordt het Forteiland IJmuiden 

genoemd.  

 

| Afspraak 5.1 | - De MRA Directie zoekt, in samenwerking met Jeroen Verwoort, een 

geschikte locatie voor de heisessie. 

| Afspraak 5.2 | - De MRA Directie bereidt een programma van de dag voor, in afstemming 

met de voorzitter (Femke Halsema), de primair trekker van de MRA Agenda (Reinier van 

Dantzig) en de PH Governance (Stephanie Onclin).  

 



 

6. Redeneerlijn Groenste Industriezone 

Het bestuur spreekt van een mooie eerste opzet. De redeneerlijn wordt gezien als een 

woordvoeringslijn; de inhoudelijke uitwerking volgt in de nieuwe MRA Agenda. Zo 

kunnen ook voor andere onderwerpen woordvoeringslijnen worden opgesteld.  

Ten behoeve van een nadere aanscherping geeft het bestuur enkele aandachtspunten 

mee: 

- Boven het document staat nu: Redeneerlijn Groenste Economie. Dit moet zijn: 

Redeneerlijn Groenste Industriezone.  

- De redeneerlijn moet scherper het belang verwoorden van strategische autonomie, 

wat ook in de Europese context van belang is. 

- In de redeneerlijn komt nu onvoldoende naar voren dat het streven naar de groenste 

industriezone positieve neveneffecten heeft op de rest van de economie (spin-off).  

| Afspraak 6.1 | - De MRA Directie zorgt voor een aanscherping van de redeneerlijn en 

agendeert die ter kennisname in de eerstvolgende vergadering van het bestuur.  

 

7. Rondvraag 

Leen Verbeek - De MRA Directie heeft op 12 september een bijeenkomst gepland met 

bestuurders en raads- en Statenleden om te reflecteren op de bevindgingen tijdens de State 

of the Region en de Economische Verkenningen MRA. Leen Verbeek merkt op dat op 

dezelfde dag het Flevo-event in Den Haag is gepland. Hij maakt er bezwaar tegen dat de 

MRA-bijeenkomst op deze dag plaatsvindt en vraagt het bestuur een andere datum te 

zoeken. In het bestuur wordt opgemerkt dat sprake is van een ongelukkige samenloop van 

omstandigheden, maar dat de datum van de MRA-bijeenkomst niet meer is aan te passen. 

Leen Verbeek geeft aan dat dit door Flevoland niet wordt gewaardeerd. Emiel Reiding erkent 

dat hij het ook veel liever anders had gezien, maar geeft aan dat deze datum ook met 

vertegenwoordigers uit Flevoland is afgestemd. Arthur van Dijk vraagt aandacht aan de MRA 

Directie voor datums die moeten worden vrijgehouden voor bijeenkomsten.  

 

Arthur van Dijk – Deze middag (vrijdag 7 juli) vindt een werkbijeenkomst plaats van een 

regionaal netwerk van VVD-leden. Arthur van Dijk heeft hiervoor een ruimte in het 

provinciehuis beschikbaar gesteld. Hij raadt alle partijen aan om elkaar meer op te zoeken. 

Het aanbod dat hij nu aan de VVD heeft gedaan voor een vergaderruimte geldt vor alle 

partijen. Hij noemt het belangrijk dat dit soort netwerken zich manifsteert. Wanneer vanuit 

deze netwerken bijeenkomsten worden georganiseerd, is het provinciehuis hiervoor 

beschikbaar. Stephanie Onclin merkt op dat het vooral ook aan bestuurders is om hun 



 

gemeenteraad of Provinciale Staten mee te nemen in ontwikkelingen in de MRA. Ze wijst er 

ook op dat de vertegenwoordiger van de gemeente Amsterdam bij de laatste vergadering 

van de Raadtafel is gemist.  

 

- Arthur van Dijk stelt vast dat de volgende vergadering van het bestuur op 6 oktober is. Leen 

Verbeek is er dan ook nog bij (voor hij met pensioen gaat). In de tussentijd is op 15 september 

de heisessie van het bestuur. Nadere informatie hierover volgt vanuit de MRA Directie.  

Arthur van Dijk wenst de leden van het bestuur een fijne zomer.  

 


